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شهاب الدین عزیزی خادم از جمله مدیرانی فوتبالی است که در حوزه اقتصاد 
و سیاست حرف هایی برای گفتن دارد. وی بعد از مدت ها سکوت مدتی است 

در خصوص اتفاقات و جریانات روز صحبت  کرده است.

پیشنهادات
عزیــزی خادم قبل از جام جهانــی 2014 و در زمان دولت دوم احمدی نژاد 
موفق شــده بود هواپیمایی اختصاصی برای تیم ملی فراهم کند تا سه دیدار 
نهایی مقدماتی را بدون اســترس و با کمترین خســتگی پشــت سر بگذارند. 
در ســال 93 چند پیشــنهاد داد. مرداد ماه ســال گذشــته و پس از جشــن 
بهترین های لیگ طی جلســه ای که میان مدیران ارشــد فدراسیون برگزار 
شد، شــهاب الدین عزیزی خادم عضو هیئت رییســه و مشاور عالی اجرایی 
فدراســیون فوتبال طی طرحی پیشــنهادی، خواســتار حمایت فدراسیون 
فوتبال ایران از مردم غزه شــد.این طرح مادی و معنوی که عزیزی خادم در 
صحبتهایش در جشن بهترینهای لیگ هم از آن حرف زده بود مورد استقبال 
رییس فدراسیون و اعضای هیئت رییسه واقع شد. وی در سال 94  خصوصا 

چند ماه قبــل مصاحبه هایی آنچنانی انجام نداد .

پاسخ به عربستانی ها
شهاب الدین عزیزی خادم با اشاره به مشکلات ایران و عربستان و اظهارنظر 
اماراتی ها و سعودی ها گفت: مسئولان فوتبال عربستان به ماجراجویی های 
ســردمداران سیاسی خود ادامه می دهند و می خواهند ماجراجویی کنند. بار 
اولی هم نیســت که چنیــن اتفاقی رخ می دهد. من اعتقاد دارم فدراســیون 
فوتبال ایــران باید واکنش قوی تری نســبت به این اتفاقات نشــان می داد. 
امیدواریم در روزهای آینده فدراســیون فوتبال واکنش خوبی نســبت به این 
اتفاقات نشــان دهد. عضو هیات رییسه فدراســیون فوتبال درباره اینکه آیا 
قرار اســت سن رییس فدراســیون از 65 سال به 70 ســال برسد و به همین 
خاطر کفاشــیان می تواند چند ســال دیگر در فدراســیون بماند، گفت: این 
مسائل شخصی است و من نمی خواهم به این گونه مسائل بپردازم. بالاخره 
مجمع درباره تغییرات اساسنامه تصمیم گیری می کند. امیدواریم که مجمع 
فدراســیون فوتبال مثل همیشه تصمیمات درست و عاقلانه را در شأن ملت 

و فوتبال ایران بگیرد.

دوران پسا برجام
شهاب  الدین عزیزی خادم در گفت وگو با فارس، گفت: پس از توافقات 

هســته ای و رفع تحریم ها فوتبال ایران را از دو منظر می توان مدنظر 
قــرار داد. اول اینکه تیــم ملی ایــران در رده بندی آســیا در جایگاه 

نخســت قرار دارد و دوم بحث حضور تماشاگران در ورزشگاه ها و 
میزان هــواداران فوتبال در ایران اســت. وی ادامه داد: پس از 
توافقات هســته ای و پســابرجام در حال حاضر فضایی در حوزه 

فرهنگی، اجتماعی، سیاســی و اقتصادی ایجاد شده که این 
اتفــاق میمون و مبارک می تواند حداکثر اســتفاده را نیز برای 

ورزش و بــه خصوص فوتبال داشــته باشــند. عزیزی خادم 
گفت: بر همین اساس و یکی از مباحثی که در این خصوص 
وجــود دارد می توان به بحــث امکان ارتباطــات بازرگانی 

در فوتبال اشــاره کرد. یعنی اینکــه در زمینه ورزش و بــه خصوص فوتبال 
می توانیم شرایطی را فراهم کنیم که اسپانسرهای داخلی به سمت آن سوق 
پیدا کند تا فضا به ســمت یــک تحول مثبت بــرود. وی تاکید کرد: صحبت 
من بدان معناســت که برای تمام شــرکت ها و کمپانی هایی کــه می توانند 
به ما کمک کنند ســازوکاری برای آنها تعبیه کنیم تا چنین تحول شــگرفی 
در فوتبال به وجــود بیاید. در تمام دنیا به فوتبال یک نگاه تجاری می شــود 
و پایه هــای اصلی همین نگاه تجاری اســت. مــا نیز باید این نــگاه را رصد 
کرده و ســازوکار مقدماتی آن را ارزیابی و شناســایی کرده تــا بتوانیم با یک 
برنامه ریزی مناسب، فرصت های اقتصادی را در حوزه فوتبال شکار کنیم. 
عضو هیأت رئیســه فدراسیون فوتبال تاکید کرد: در سال های اخیر یکی از 
ناکارآمدترین حوزه هایی که در فوتبال وجود داشــته، حوزه اقتصادی بوده 
اســت اما الان باید بتوانیم از فضایی که ایجاد شده است نهایت استفاده را 

ببریــم و ضمن به روز کردن اطلاعاتــی در این زمینه داریم، 
فرصت های اقتصادی را شکار کرده و بتوانیم منابع 

جدید را برای منافــع فوتبال تعریف کنیم که این 
یک نــگاه متوازن خواهد بــود. وی افزود: 

همچنیــن می توانیــم تعاملات مان را از 
طریق دیپلماسی فوتبال در حوزه گرفتن 

قــاره ای  و  بین المللــی  کرســی های 
افزایــش دهیــم.در واقــع حــالا کــه 
دستگاه دیپلماســی ایران موفق شده 
اســت امروز تحریم ها را در هم بشکند 
باید فوتبــال نیز از این فضا اســتفاده 
کرده و با یک دیپلماسی مناسب بتواند 
به سمت تعاملات جهانی حرکت کنند. 
عزیزی خادم گفت: بحث دیگر در این 
زمینه به موضوع دانش و تکنولوژی در 
فوتبال برمی گردد کــه در این حوزه نیز 

نیازمند به روز رســانی هســتیم. 
در واقع باید منابع 

جدیــد در حوزه اطلاعاتی و دانش افزایــی و دانش بنیان  کردن در فوتبال را 
به نحو مناســب انجام دهیم تا فقط قائل به آوردن مربی و بازیکن نباشــیم. 
گــر بتوانیم دانش فوتبال را به کشــور آورده و آن را  این در حالی اســت که ا
بومی کنیــم می توانیم از این پس خودمان مربی و بازیکــن تولید کنیم تا در 
این زمینه کمک های لازم انجام شود. عضو هیأت فدراسیون فوتبال ادامه 
داد: همچنین در حوزه های فرهنگی و اجتماعی نیز می توان با شناســایی 
تورنمنت های مختلف و حضور در آنها موانعی که تا الان ایجاد شده بود را از 
سر راه برداشت و از این لحاظ نیز فوتبال را تقویت کرد. در واقع معتقدم باید 
از فوتبال اســتفاده کنیم تا در حوزه های اجتماعی و فرهنگی موفق باشیم. 
وی تصریح کرد: فوتبــال یک ظرفیت قوی برای دیپلماســی عمومی دارد 
و نیازمند یک هماهنگی قوی با دســتگاه دیپلماســی کشور است تا بتوانیم 
این رشته ورزشــی را قوی تر کنیم. تا الان هیچ گاه نتوانسته ایم یک نشست 
توجیهی بــا نمایندگی های ایران در خارج از کشــور برگزار کنیم و 
این در حالی اســت که همه دنیا از ظرفیت های دســتگاه 
دیپلماســی خود اســتفاده می کنند کــه این موضوع 
می توانــد ظرفیت هــای جدیــدی را بــه همــراه 
داشــته باشــد. عزیزی خــادم گفــت: به طور 
مثال چندی پیش رئیس فدراسیون استرالیا 
از باشــگاه پرســپولیس و ظرفیت هایی که 
ایــن تیم دارد، ابــراز تعجب کــرده و این 
نشــان می دهد که چــه پتانســیل بزرگی 
برای فوتبال ایران در خارج از کشور وجود 
دارد. پــس چه اشــکالی دارد فدراســیون 
فوتبال هم بــا این نهادهای مختلف به طور 
ســالیانه نشســت هایی برگزار کنند تا فوتبال 
ایران بتواند از تمــام ظرفیت هایش در تمام دنیا 
اســتفاده کند. هــر چند که متاســفانه مــا هیچ گاه 

نتوانســته ایم از این فضا استفاده خوبی را بکنیم.

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

 
در هفته بیست و دوم لیگ 
برتر انگلیس تیم چلسی در 
ورزشگاه استمفورد بریج، 
مقابل میهمان خود اورتون به 
تساوی 3 بر 3 دست یافت.

تیتر دو

 ماجرای سس مایونز 
و داوری ایران

علــی خســروی  در خصــوص اینکه چرا در مراســم 
تجلیل از داوران شرکت نکرد، گفت: ابتدا باید عنوان 
کنم که مســائلی از ســوی برخی داوران مطرح شد 
که بی انصافی است. همیشــه و در همه این سال ها 
کارشناسان داوری نه تنها هیچ گونه درآمدی از فوتبال 
نداشــته اند، بلکه همــواره با توجه به مســئولیتی که 
دارند ســعی می کنند، مسائل زشت و زیبای داوری را 
مشخص کنند که این به نفع فوتبال است. وی ادامه 
داد: همانطور که دیدید هیچ کدام از کارشناســان به 
این مراســم دعوت نشــدند و از بین پیشکسوتان هم 
افرادی دعوت شــدند که کمیته داوران در 10 ســال 
اخیر حتی به آنها نظارت هــم نداده بود. این در حالی 
اســت که خیلی از زمان  ها کارشناســان داری به درد 
داوران خورده اند و مسائلی را مطرح کرده اند که به نفع 
آنها بوده است. از سوی دیگر یک عده از کارشناسان 
همیشــه جوابگو هســتند، اما آیا با آنها باید این گونه 
رفتار شود؟ خسروی درباره جوایزی که به داوران اهدا 
شــد و اینکه عده ای اعتقاد داشــتند نباید جوایز دوره 
گذشته که ســس مایونز بود رسانه ای می شد، گفت: 
اگر همین کارشناســان در مرداد ماه گذشته مسائل 
مربوط به سس های اهدایی را رسانه ای نمی کردند، 
آیا دیروز شاهد سکه باران داوران و اهدای البسه شیک 
و یکنواخــت داروی به آنها بودیم یا آیا شــاهد اهدای 
ســاعت های مچی به همه داوران و پیشکوســتان 
بودیم. حتی برخی داوران که ســکه هــم گرفتند به 
دنبال دریافت ساعت و لوح بودند. اگر این طور است 
چرا برخی به کارشناسان گفتند که سس ها را فراموش 
کنید و ما جبران می کنیم. کارشناس داوری افزود: 
هفته گذشته اسپانسر به داوران لیگ دسته اول یک 
ساک حمام و تی شرت و شــلوار هدیه داد و ما همان 
زمان این موضوع را رسانه ای کردیم و گوشزد کردیم 
که شأن داوران بیشتر اســت و حتماً اسپانسر به این 
موضوع توجه کرده کــه آن جوایز را به لیگ برتری ها 
داده اســت. این موضوع ثابت می کند که رســانه ای 
کردن این موضوع باعث شد تا جوایز بهتری به داوران 
اهدا شود. وی تأکید کرد: اتفاقا بحث سس مایونز از 
خانواده داوران بیرون آمد و آنها خواستند این موضوع 
رسانه ای شــود. آنها به کارشناسان اطلاع دادند که 

این موضوع اتفاق افتاده است. 

زیدان می تواند رئال مادرید 
را قهرمان اروپا کند

سرمربی پیشین تیم فوتبال رئال مادرید بر این باور 
اســت که این تیم با هدایت زین الدیــن زیدان می 
تواند به عنوان قهرمانــی رقابتهای لیگ قهرمانان 
اروپا دســت پیدا کنــد. فابیو کاپلو مــی گوید مربی 
حال حاضــر رئال مادرید در زمان دســتیاری کارلو 
آنچلوتــی درس های لازم را فراگرفته اســت. کاپلو 
گفت : زیدان آنچه برای یک مربی بزرگ شدن لازم 
است را دارد. او توان شخصیتی این را دارد که رئال 
را به صدر جدول رقابتهای لالیگا برســاند و مهم تر 
از آن قهرمان رقابتهای لیــگ قهرمانان اروپا کند. 
زیدان بخشی از تیمی بود که موفق شد دهمین جام 
قهرمانی رئال در لیگ قهرمانان اروپا را کسب کند.  
سرمربی پیشین تیم فوتبال روسیه ادامه داد: زیدان 
ســابقه همکاری با آنچلوتی را دارد. این مربی برای 
او یک معلم بزرگ بوده است. کارلتو یکی از بهترین 
مربیان جهان است. زیدان درس های فراوانی از او 
یاد گرفته است. زیدان می داند چطور از بازیکنانی 
چون رونالدو و بنزمــا بازی بگیــرد. بازیکنان رئال 
مادریــد رافائل بنیتس را نمــی پذیرفتند و تیم دچار 

کمبود اعتماد به نفس شده بود. 

»سرآلکس فرگوسن« به 
منچستریونایتد بازمی گردد

رسانه های انگلیســی از احتمال بازگشت سرآلکس 
فرگوسن به تیم فوتبال منچستریونایتد خبر داده اند. 
تیم فوتبال منچستر یونایتد امروز یکشنبه با لیورپول 
بــازی  می کنــد و باخت مقابل این تیــم طبق اعلام 
رســانه های انگلیســی، به معنای برکنازی لوییس 
فن خال از ســمت مربیگری شــیاطین سرخ است. 
»ساندی پیپل« گزارش داده در صورتی که سرمربی 
هلندی من یونایتد برکنار شــود رایــان گیگز تا پایان 
فصل هدایت تیم را بر عهده خواهد گرفت و فرگوسن 
در نقش پدر، وی را یاری خواهد کرد.  چنانچه گزارش 
»ساندی پیپل« درست باشــد این برای نخستین بار 
است که فرگوسن از زمان بازنشستگی، برای بازگشت 
به کار اعلام آمادگی می کند. البته صحبت بازگشت 
فرگوســن در حالی مطرح می شــود که ژوزه مورینیو 
هم یکــی از گزینه های هدایت منچســتریونایتد به 

حساب می آید.

نویل همچنان در حسرت برد 
با والنسیا

والنســیا در ادامه روند نتایج ضعیــف خود در خانه 
در حالی کــه برابر رایــو وایکانو تا دقایــق پایانی 2 
بــر یک عقب بود گل تســاوی را به ثمر رســاند تا از 
شکســت فرار کند. هفته بیســتم لالیگای اسپانیا 
با برگــزاری دیدار والنســیا و رایو وایکانو آغاز شــد 
کــه در آن خفاش ها برابر میهمــان خود در دقایق 
پایانــی از شکســت گریخت. والنســیا از زمانی که 
گری نویل را به عنوان سرمربی خود انتخاب کرده، 
نتوانســته در لالیگا به پیروزی برسد. آن ها در این 
دیدار نیز در حالی که ابتدا با گل یوزابد عقب افتاده 
بودند، در دقیقه 56 با ضربه نگردو مهاجم ســابق 
منچسترســیتی بازی را به تساوی کشاندند ولی در 
ادامه باز هم این یورنته بود که برای مهمان گلزنی 
کــرد و در حالی که نتیجه 2 بر یــک تا دقایق پایانی 
ادامه داشت، این آلکاســر مهاجم تیم ملی اسپانیا 
بود که گل تســاوی را به ثمر رســاند تــا این دیدار با 

تساوی 2 بر 2 به پایان برسد.

برای رضای رودی فولر دعا کنید
لقب رودی فولر ایران را داشت.هافبک چپی که کاپیتان مردان بزرگی در استقلال بود 
و خیلی از بزرگان این روزهای فوتبال پشت سر او وارد زمین می شدند.»رضا احدی«!
مــردی که تکنیک نابش زبانزد بود و آن روزهایی که هیچکس حتی فراتر از فوتبال 
آسیا را در تصوراتش نمی دید پیراهن بوخوم آلمان را به تن کرد.مردی که حتی در زمان 

آغاز مربیگری اش جوانانی را تحویل این فوتبال داد که همه آنها 
این روزها از آموختن تجارب امثال احدی ها میلیارد، میلیارد 

پول به حساب های خود واریز می کنند. حال رضا احدی 
این روزها خوب نیســت. او چند هفته ای اســت که در 
بیمارستان بستری است و چند روزی است که اوضاع 

جســمانی اش وخیم شده. حســین احدی، برادر رضا 
احدی، درباره آخرین شرایط برادرش، اظها ر کرد: وضعیت 

برادرم اصلا خوب نیست و امیدوارم که مردم برای برادرم 
دعا کنند. برادرم در وضعیت خیلی بدی به سر می برد 

و این مساله باعث شده تا پزشکان در تصمیم خود 
برای دیالیز رضا تجدید نظر کنند.

از پاسخ به عربستانی ها تا پسابرجام
عزیزی خادم و سکوتی که شکسته است...

بار دیگر یک شاهکار قابل توجه در فدراسیون علی کفاشیان 
رقم خورده اســت و این بار در مورد تمدید قرارداد با اسپانسر 
پوشاک تیم ملی. یک فرآیند قابل تامل در مورد تمدید قرارداد 
اسپانسر پوشاک تیم های ملی فوتبال ایران رخ داده است. 
ابتدا اعلام خبر تمدید و امضای قرارداد سه ساله فدراسیون 
فوتبال با برند آلمانی آل اشــپورت توسط علی کفاشیان در 
تاریخ 12 دی ســال جــاری و چهار روز بعــد اقدام عجیب 
این فدراســیون با فراخوان عمومی برای شــرکت ها درباره 

اسپانسرینگ لباس تیم های ملی فوتبال.
یک - اعلام خبر امضا و تمدید قرارداد

کفاشیان 12 دی بود که اعلام کرد: "قرارداد سه ساله خود را 
با برند آلمانی آل اشپورت به امضا رساندیم و قرار است تمامی 
لوازم و البســه را یکجا در اختیارمان قــرار دهند. 8-7 برند 
اطلاعات خود را برای ما فرستادند و در نهایت مصوب شد 

که برند آل اشپورت کار خود را با ما ادامه دهد".
دو - فراخوان عمومی برای مشتریان

علیرغم اعلام کفاشیان درباره انعقاد قرارداد با آل اشپورت، 
فدراسیون فوتبال در تاریخ 16 دی، دست به اقدامی عجیب 
و قابل تامل زد و در فراخوانی اعلام کرد:"این فدراسیون در 
نظر دارد جهت اسپانســرینگ لباس و تجهیزات ورزشــی 
تیم های ملی از میان شرکت های تولیدی یا توزیع کننده این 

گونه اقلام داخلی و خارجی، بالاترین پیشنهاد را انتخاب و 
اقدام به عقد قرارداد کند." در ادامه این فراخوان که در سایت 
فدراسیون فوتبال درج شد، آمده بود: "از شرکت های تولیدی 
و یا توزیع کننــده این گونه تجهیزات داخلــی و خارجی که 
توانمندی های لازم در این خصوص را داشته باشند، دعوت 
می شود، پیشنهادات خود را به شــماره نمابر 44312062 
ارسال کنند و یا شخصا به دفتر فدراسیون فوتبال جمهوری 
اسلامی ایران واقع در تهران، خیابان سئول جنوبی، کوچه 

دوازه متری سوم، پلاک 2 / 2 تحویل دهند."
سه - توجیه دبیرکل

اسدی، دبیرکل فدراسیون فوتبال در پاسخ به سوال خبرنگار 
ایسنا مبنی بر اینکه چگونه می شود پس از تمدید و امضای 
قرارداد سه ساله با برند آل اشپورت به عنوان اسپانسر پوشاک 
تیم ملی، با گذشت تنها چهار روز از قرارداد مذکور فراخوان 
عمومی برای اسپانســرینگ پوشــاک تیم ملی زده شود؟ 
اینگونه توضیح می دهد: "یکی از رقبا در این رابطه ایرادی 
گرفته بود که روند قانونی طی نشده و فضایی نیز در این رابطه 
ایجاد شــد. بنابراین به منظور طی فرآیند قانونی تصمیم به 
این اقدام گرفته شد. برای تکمیل جنبه های قانونی قرارداد 
اسپانسر دســت به این اقدام زدیم چرا که ایراداتی به جذب 

اسپانسر گرفته شد.

بلاخره قرارداد امضا شده یا خیر؟
عباس ترابیان عضو کمیته بازاریابی فدراســیون فوتبال در 
گفت وگو با ایســنا می گوید: "هنوز قرارداد اسپانسر پوشاک 
تیم ملی با برند آل اشپورت امضا نشده و باید روند قانونی در 
جذب اسپانســر طی شــود که در همین رابطه نیز فراخوان 

عمومی اعلام شد.
سکانس پایانی؛ عدم اشراف به قانون یا دور زدن 

آن؟
فدراســیون فوتبال یا به قانون و طــی فرآیندهای قانونی 
اشراف ندارد یا اینکه در روز روشن قانون را دور زده اند. سوال 
این اســت که آیا اساســا قرارداد برند آل اشپورت به عنوان 
اسپانسر پوشاک تیم ملی با فدراسیون فوتبال امضا شده 
اســت یا خیر؟ اگر این اتفــاق رخ داده به چه مجوز قانونی 
فراخوان عمومی برای جذب اسپانســر اعلام شده و اگر 
این قرارداد امضا نشــده، کفاشــیان به چه علتی از تمدید 
و امضای قرارداد ســه ســاله با این برند خبر داد؟ و توجیه 

دبیرکل چه معنایی دارد؟
به عبارتی دیگر اگر قراردادی با آل اشــپورت امضا نشده و 
رییس فدراســیون فوتبال از امضا و تمدید قراردادی ســه 
ســاله با این برند در تاریخ 12 دی خبر می دهد، باید پرسید 
به چه علتی این اقدام شائبه  برانگیز صورت گرفته است؟ 

فدراسیون فوتبال و حبس قانون در خلاء!

ورزش


